
Side 1f Jægerspris Kommune 
Økon om indvalget

Dagsorden for mode i
økonomiudvalget

mandag d. 10-01-2000 kl. 14.30 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Modet 
hævet kl.: i r

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 1 til 15 inkl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.



Jægerspris Kommune
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Side 2

Økonomiudvalgsmødet d. 10-01-2000

Åben dagsorden
Punkt
1

Resumé In it Sagsid

Folkeoplysningsudvalget - fordeling af budgetmidler 
for 2000 LJ 13564

2 Forslag til lokalplan 37A - Bautahøj Kursuscenter AS 8838
3 Oversigt over restancer AFM 13739
4 Afskrivning af restancer JH 13738
5 Kommunedatasystem - Registrering af medhæftere JH 13741
6 Udvidelse af skolegangen til at omfatte fra kl. 8 - 1 4  for 

bh.klasse til 3, klasse BN 13578
7 Distriktssamarbejde mellem institutioner BN 13577
8 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
9 Medarbejder- og brugerundersøgelse på Jægerspris Rådhus AE 13636
10 Principper for forhandlinger vedr. Ny Løn 1.4.1999 - 1.4.2000 AFM 13737
11 Pulje for decentral løn 1.4.1999 - 1.4.2000 AFM 13736
12 Evaluering af organisationsstrukturen i Jægerspris 

Kommunes administration. MAT 13512
13 Placering af pavilloner PH 13713
14 Jægerspris Vandrerhjem JK 12925
15 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 1

Møde i FU d. 29-11-99

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 13564 Sagsbehandler: LJ/SEK Fmd. init.

Folkeoplysningsudvalget - fordeling af budgetmidler for 2000

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Byrådet har i forbindelse med budgetforliget afsat en budgetramme på 1.024.100 kr.

Kultur- og fritidsafdelingen har udarbejdet et forslag til fordeling af udvalgets midler. Forslaget 
udsendes sammen med dagsordenen.

Jfr. Folkeoplysningsloven skal udvalget en gang årligt afgive indstilling om fordeling af 
budgetmidler til henholdsvis hovedområde I og II samt 5%-puljen til nye forsøg.

Fordelingen foreslås som følger:
Hovedområde I (aftenskoler m.v.) 438.000 kr.
Hovedområde II (foreninger,klubber) 459.000 kr.
5%-puljen (nye projekter) 70.000 kr.
Fælles formål 57.100 kr.

Fællesforvaltningen den 16.11.1999

Budgetforslaget for år indstilles til godkendelse.

Beslutning:

Budgetforslaget indstilles godkendt, med den ændring at der ikke afsættes midler til “Børnenes 
Jægerspris”, og at det afsatte beløb til aktiviteter i aftenskoler og oplysningsforbund forhøjes inden 
for eget hovedområde, hvis det findes nødvendigt.

Sagen til:____
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Punkt 2

Møde TMU d. 16-12-99

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 8838 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Forslag til lokalplan 37A - Bautahøj Kursuscenter

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Knud Jensen, Bautahøj Kursus-og Feriecenter, Bautahøj vej 39 ansøger den 30. nov. 1999 om 
tilladelse til følgende:
1. Turistforeningen får mulighed for at forudbestille overnatninger med morgenmad på Bautahøj 

Kursus- og Feriecenter.
2. Erhvervsvirksomheder får mulighed for til deres ansatte, gæster og forretningsforbindelser at 

forudbestille overnatninger, relaterede måltider og arrangementer på Bautahøj Kursus- og 
Feriecenter.

Bautahøj ejes af SAS Pilot & Navigatør Pensionskasse, Vestervoldgade 106, 4. th., 1552 
København V.

Bautahøj er omfattet af lokalplan 37 A, der blev vedtaget den 15 dec. 1999  ̂Lokalplanen definerer 
ikke klart hvilke forretningsområder, der er tilladt på Bautahøj. Overnatnings- og 
forplejningsmuligheder er tilstede, men ikke præcis det ansøgte.

Lokalplan 37 A. § 3 - Områdets anvendelse
“Området og dets bygninger anvendes udelukkende til kursuscenter med undervisningslokaler, 
kursistværelser og boliger for ansatte med lokaler hørende til kursusvirksomheden, så som køkken, 
spisesal, opholdsrum og fritidslokaler”.

Ansøgningen er begrundet med, at der er mange henvendelser fra områdets erhvervsvirksomheder, 
der påpeger, at det ikke er muligt indenfor en rimelig afstand at finde overnatningsmuligheder af 
international standard til deres forretningsforbindelser og gæster. Endvidere har Turistforeningen 
udtrykt ønske om at kunne forudbestille turistovernatninger i lokalområdet til gavn for turismen.

Bautahøj har en stor berøringsflade til erhvervsliv, institutioner og organisationer. Denne 
berøringsflade vil Bautahøj gerne have i højere grad skal omfatte nærområdet. Bautahøj er også 
interesseret i at kunne servicere det lokale område.
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Bautahøj har ikke ønske om at drive decideret hoteldrift med kunder direkte fra “gaden”, det er 
stedet ikke gearet til, men der vil kunne opnås en smidigere drift og på sigt en bedre 
beskæftigelsessituation.

Bautahøj råder på nuværende tidspunkt over 84 moderne dobbelt- og enkeltværelser med bad, tv, 
moderne kursusfaciliteter, svømmehal, restaurant og reception. Der er 22 fuldtidsansatte 
medarbejdere. Endvidere er Bautahøj den eneste virksomhed i Homsherred, der har “Den grønne 
nøgles” miljøcertifikat. Bautahøj er oprindelig bygget som kur- og badehotel.

Hvad forventer Bautahøj, at en tilladelse til forudbestilling af overnatning m.v., vil betyde for 
stedet:
• Der er ikke planer om at etablere flere værelser end de nuværende 84 værelser,
• Der er ikke behov for yderligere parkeringsplads,
•  Der vil blive et lidt større trafikpres på tilkørselsvejene,
• Måske vil der ikke længere være ferielukket i juli måned,
• Der vil blive ansat 1 til 2 personer mere ud over de nuværende 22 ansatte,
• Der vil ikke blive reklameret mere for Bautahøj,
• Da værelsesantallet ikke øges, er der ikke behov for at søge Frederiksborg Amt om rev. tilladelse 

til udledning/nedsivning.

Fællesforvaltningen den 7. dec. 1999.

Efter lokalplan 37 A, § 9 og planlovens § 19, stk, 1 kan byrådet meddele dispensation til mindre 
væsentlige lempelser af lokalplanens bestemmelser, hvis dispensationen ikke er i strid med 
principperne for planen. Efter planlovens § 20 kan dispensation kun gives efter en naboorientering 
på minimum 2 uger.
Forvaltningen vurderer, at det er nødvendigt at meddele dispensation fra bestemmelserne i 
lokalplan 37 A, hvis det skal være muligt give tilladelse til forudbestilling af overnatning m.v. på 
Bautahøj, når det er til andre personer, end Bautahøj’s egne kursusdeltagere. En dispensation til 
det ansøgte vurderes ikke at være i strid med principperne i lokalplan 37 A.
Det indstilles, at udvalget anbefaler over for ØK/byråd, at ansøgning fra Bautahøj sendes ud i 2 
ugers naboorientering til Frederiksborg Amt samt nærmeste grundejerforeninger og naboer ved 
Bautahøj, Efter naboorienteringen vil sagen, med evt. indsigelser og bemærkninger, blive 
genoptaget.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Benny Pedersen kunne ikke anbefale indstillingen og foreslog at spørgsmålet istedet tages op i 
forbindelse med revisionen af kommunplanen.

Møde i OK den 10-01-2000
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Beslutning:

UJv\d U 3 \i5 < ^ iJb ^  ̂

r. nr.:
BøsvareS:______ __
Sagen til: J f f i .  &Y
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Punkt 3

Mode OK d. 10-01-2000

Journalnr. BM-25.45.00030 Sagsid: 13739 Sagsbehandler: AFM/LON Fmd. init.

Oversigt over restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Opgørelsesdato 31.12.98 31.03.99 30.06.99 30.09.99

BOLIGSIKRING:
(excl. indeværende år)
Restancer i ki*. 286.025 245.382 251.892 241.589
Ved inddrivelse, går 100% 
til Jægerspris Kommune

EJENDOMSSKAT
Restancer i kr. 0 0 0 0
Ved inddrivelse går ejen
domsskatterne 100% 
til Jægerspris Kommune, idet 
Amtets andel er afregnet.

UNDERHOLDSBIDRAG:
Restancer i kr. 6.966.839 6.678.250 6.369.060 6.663.538
Opkrævning af bidrag be
tyder intet for Jægerspris K.

BISTANDSHJÆLP:
Restancer i kr. 2.808.691 2.518.649 2.448.779 2.258.933
Ved inddrivelse går 
50% til Jægerspris K.

KRAV. SOM ANDRE KM.
HAR BEDT JÆGERSPRIS 
OM AT OPKRÆVE:
Restancer i kr. 1.066.406 970.033 998.126 1.126.898
Ved inddrivelse går 
0% til Jægerspris K.
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DAGINSTITUTION
(excl. indeværende år)
Restancer i kr. 276.088 474.375 424.861 388.843
Ved inddrivelse går 
100% til Jægerspris K

B- OG RESTSKATTER:
Se specifikation
Antal restancer 298 278 258 256
Restancer i kr. 10.299.176 8.329.567 8.192.341 5.302.005

IALT 21.703.225 19.216.256 18.685.058 15.981.806

Det store fald i skatterestancerne skyldes nedskrivning grundet konkurs.

B- og restskatter fordeler sig pr. 31.06 99 på følgende indkomstår:

For 85 -92 147.310
For 93 - 95 1.227.986
For 96-99 3.926.709

Skatter til og med 1992 er statskrav. For 93, 94, 95 og 96 tilfalder 40% af de opkrævede restancer 
Jægerspris Kommune. For indkomstårene 97, 98 og 99 er der også tale om statskrav.

Fællesforvaltningen den 04.01.2000:

Fællesforvaltningen indstiller, at ovennævnte forelægges til efterretning.

Beslutning:
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Punkt 4

Møde OK d. 10-01-2000

Journalnr. BM-25.45.00048 Sagsid: 13738 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over restancer - totalbeløb kr. 147,660,85.

Begrundelsen for at afskrive restancerne er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

- Gældssanering

- Bopæl i udlandet

- For meget udbetalt løn efter indstilling fra Økonomisk afdeling

At afskrive ovennævnte restancer betyder, at da kommunen ikke har haft mulighed for at inddrive 
restancerne jvfr. ovennævnte grunde, så må det offentlige konstatere et tab på nævnte beløb. Det bør 
bemærkes, at såfremt en restant har flere debitorforhold vil en indbetaling ske efter følgende 
prioriterede rækkefølge. Dette gælder uanset, om der er tale om en frivillig aftale eller om 
tvangsinddrivelse:

1. Skatter og arbejdsmarkedsbidrag
2. Bøder
3. Bidrag
4. Kommunale gebyrer, renter og afgifter
5. Boligsikring og daginstitutioner
6. Bistandshjælp mod tilbagebetaling og øvrige fordringer

Fællesforvaltningen den 04.01.2000:

Fællesforvaltningen indstiller, at beløbet kr. 147.660,85 afskrives. Jægerspris kommune har for 5 år 
siden modtaget 50% refusion for bistandshjælpsbeløbet på ialt kr. 131.159,35, således at det reelle 
tab for Jægerspris udgør de resterende 50% eller kr. 65.579,68. Det reelle tab for Jægerspris
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Kommune for boligsikring, efterregulering daginstitution og for meget udbetalt løn er 100% eller 
kr. 16.501,50.

Beslutning:

i l 7

Ml -  %OO0  . '
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Punkt 5

Mode OK d. 10-01-2000

Journalnr. BM-85.11.20 Sagsid: 13741 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Kommunedatasystem - Registrering af medhæftere

Økonomi: kr. 2.500 pr. år.

Sagsfremstilling:

Kommunedata har udarbejdet en ny tilvalgsfunktionalitet til debitorsystemet.

Systemet går ud på at registrere alle der hæfter for een restance, således at disse kan indgå i 
relevante arbejdsprocesser. Systemet skal bruges til opkrævning af boligsikring, boligydelse og 
daginstitution hvor der typisk er to eller tre, der hæfter for gælden. Det nuværende system kan kun 
håndtere een hæfter pr. restance, så p.t. opkræves kun hos dene person. Hvis den registrerede hæfter 
ikke kan betale, sker der sjældent opkrævning overfor andre. I det nye system bliver alle personer, 
der hæfter for gælden registreret med restancen og der kan ske opkrævning og modregning overfor 
alle samtidig. Det vil være en stor hjælp- særligt ved lønindeholdelse og fraflytning til andre 
kommuner.

Fællesforvaltningen den 04.01.2000:

Fællesforvaltningen indstiller derfor, at debitorsystemet bliver udvidet med denne 
tilvalgsfunktionalitet.

Besvaret: __
Sagen til:
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Punkt 6

Mode SBK d. 23-11-99

Journalnr. BM-17.00.00 Sagsid: 13578 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Udvidelse af skolegangen til at omfatte fra kl. 8 -14 for bk.klasse til 3. klasse

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Social Bøme og Kultur Udvalget besluttede på sit møde den 26. januar ”at fortsætte arbejdet med 
udvidelsen af skolegangen mhp. opstart i år 2000 på alle skoler.”

Der har været arbejdet med dette såvel kommunalt som i de enkelte skoledistrikter som beskrevet i 
bl.a. bilag 6, 8 og 10.

Det faglige arbejdsgrundlag -  som vedtaget af udvalget på møde i juni 1998 -  foreligger som bilag 
9.

I slutningen af april d.å. skrev udvalget til samtlige forældre, der har børn, der vil kunne blive berørt 
af den udvidede skolegang (vedlagt som bilag 11 og 12).

I de 3 skoledistrikter har man udarbejdet hvert sit oplæg til det videre arbejde -  vedlagt i bilag 1.

I efteråret har konsulent Peter Mikkelsen fra Høj vangseminariet bistået såvel på kommunalt plan 
som i de enkelte distrikter. Samtidig er Høj vangseminariet ansvarlig for et kursusforløb over 10 
kursusdage i løbet af vinteren/foråret for de konkrete lærer/pædagog-teams i hvert skoledistrikt med 
opgaven, at opstarte den konkrete planlægning, der vil kunne effektueres pr. august år 2000. 
Danmarks Pædagogiske Institut forventes, at kunne stå for evaluering i år 2000, 2001 og 2002 
blandt alle implicerede -  elever, forældre og medarbejdere.

De 3 distriktsoplæg har været ude til høring. Alle indkomne høringssvar er vedlagt som bilag 13.1 
bilag 5 er der et resumé af synspunkter og tendenser i svarene.
Overordnet synes der at være opbakning til de skitserede faglige visioner for udvidelse af 
skoletiden, og tilsvarende er der generel opbakning til de 3 distriktsoplæg.
I udtalelserne udtrykkes desuden en række mere konkrete bekymringsområder, bl.a. i forbindelse 
med, hvorvidt der er tilstrækkelige ressourcer til ændringen. Mange ønsker desuden forelagt en 
mere konkret planlægning, og der udtrykkes ønsker om mere tid til drøftelser og planlægning, jfr. 
bilag 5 og de enkelte høringssvar.
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I bilag 2 er beskrevet, hvilke ressourcer der er til rådighed fra de enkelte fritidshjem med baggrund i 
de aktuelle normeringsregler (3 ugers ferielukning er fratrukket). Der peges på, at 
personaleressourcerne skal omsættes til kroner, og at det nøjagtige timetal skal udregnes konkret i 
forhold til de aktuelle timelønninger for de pædagoger, børnehaveklasseledere og lærere, som 
pengene omsættes til.

I bilag 3 er skitseret ansættelsesmuligheder for pædagoger i skoletiden, og der peges på 
ansættelsesvilkår som børnehaveklasseleder, således at der vil kunne etableres ligeværdighed i løn 
og arbejdstid. BIXPL meddeler i E-mail af 12. november, at de under henvisning til verserende 
voldgiftssag fra Skive ikke ønsker at indgå aftale som børnehaveklasseleder på nuværende 
tidspunkt. De peger i stedet på anvendelse af BUPL’s egen overenskomst, hvor pædagoger i 
forbindelse med forsøg om helhed i forbindelse med skolestart kan indgå i et tættere forpligtende 
samarbejde med lærere om børns hverdag på skolen og dermed en højere grad af ansvar for 
sammenhæng mellem skolens undervisning og børns ophold i fritidstilbud.
Forvaltningen skønner umiddelbart, at dette indtil andet er afklaret vil kunne være en brugbar 
løsning,

I bilag 4 beskrives forskellige modeller for ledelsesstruktur på området. Der nævnes muligheden 
for uændret struktur, hvilket bl.a. vil medføre opslag af 2-3 lederstillinger og 2 souschef stillinger. 
Som alternativ hertil er der en m odel, hvor fritidsordningerne ledes af de enkelte skoler med egen 
afdelingsledelse, eller hvor der er en samlet fritidshjemsledelse af det samlede antal fritidshjem i 
skoledistriktet. Endelig nævnes muligheden for at afVente det kommende analysearbejde om 
distriktssamarbejde på hele daginstitutionsområdet.

Uanset valg af model understreges nødvendigheden af et fælles ledelsesmæssigt ansvar for alle 
involverede ledere for tilrettelæggelse af hele dagen fra åbningstid til lukketid.
Der peges på problemerne med at skaffe tilstrækkelig tid til pædagogmedhjælperne i forbindelse 
med den udvidede skoletid.
Endvidere gøres der opmærksom på, at en udvidet skoletid vil kunne medføre, at der i de 
kommende år alt i alt vil blive færre bøm, der ønskes i fritidsordning.

Økonomisk afdeling den 11. november 1999.
Ved at overfare ressourcer fra fritidshjemmene til skoler, kommer kommunen til at bære den fulde 
udgift.
Der sker samtidig ændring i forældrebetaling, da beregningsgrundlaget bliver anderledes. 

Fæilesforvaltningen den 9. november 1999.
Udvalget anmodes om stillingtagen til, hvorvidt der skal indføres udvidet skolegang for 
børnehaveklasse til 3. klasse på alle skoler fra august år 2000, således at den igangværende 
planlægning kan fortsætte.
I givet fald anmodes om accept af, at det faglige grundlag for arbejdet forsat er som beskrevet i 
bilag 9 og i de 3 distriktsoplæg (bilag 1).
Der anmodes samtidig om accept af, at personaleressourcerne -  med uændret personaleforbrug -  
kan anvendes som skitseret i bilag 2, og at der aftales ansættelsesformer med baggrund i 
beskrivelsen i bilag 3.
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Endvidere anmodes om udvalgets accept af de generelle krav til ledelsen på området med ønske om 
fælles ansvar og forpligtende samarbejde som beskrevet i bilag 4.
Herudover anmodes om stillingtagen til ledelsesstruktur på området, f.eks. med baggrund i 
beskrivelse af modellerne

Beslutning:

Udvalget anmodede under indtryk afhøringssvarene administrationen om at beskrive rammerne for 
en udsættelse af opstart til aug. 2001. Udvalget forventer, at der forelægges et samlet oplæg til 
udvalgets møde d. 4. jan. til endelig beslutning.

Udvalget anmodede samtidig om, at der i værksættes et beskrivelsesarbejde på tre punkter;

1. en driftsøkonomisk vurdering af forslagets konsekvenser

2. kommissorium for en konsulent undersøgelse af formål, muligheder og betingelser for et 
ledelsesmæssigt og økonomisk samarbejde mellem institutioner og skoler, jfr. byrådets 
budgetforlig.

3. tilrettelæggelse af en informationskampagne.

Beskrivelsen indgår i rammefremlæggelsen d. 4. jan. 2000.

Fællesforvaltningen den 9. december 1999.

Bilag: 1. Problemområder til drøftelse og afklaring af 6/12-99.
2. Arbejdsgrundlag for udvidet skolegang af 3/11-99.
3. Indhold og tidsplan af 2/12-99.

Forvaltningen har i vedlagte bilag 1, 2 og 3 beskrevet forslag til rammer for den videre planlægning 
af udvidet skolegang - herunder sikring af information til alle implicerede.

Det indstilles, at udvalget tager stilling til:
a. Tidspunkt for ikrafttræden af udvidet skolegang.
b. Accept af de beskrevne rammer for arbejdet som beskrevet i bilag 1, 2 og 3.
c. Besættelse af de 3 ledige lederstillinger og 4 sous-chefstillinger.

Møde i SBK den 04-01-2000

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalget og byrådets godkendelse.

Udvalget anbefalede samtidig, at der gives mulighed for opstart af udvidet skolegang på 
Solbakkeskolen pr. 1. aug. 2000.
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Fællesforvaltningen den 5. januar 2000.

Opstart af udvidet skolegang iværksættes den 1. august 2001 på Møllegårdskolen og Sogneskolen. 
Der gives mulighed for opstart af udvidet skolegang på Solbakkeskolen pr. 1. august 2000.

Møde i OK den 10-01-2000

Beslutning:

c\^  &oco (Iu^ oujujl±  oQ
d ; $■( i - CLooo

Jr. nr« ___
Besvaret:_____
Sagen til:
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gpigg Jægerspris Kommune Side 16
lpW Økonomiudvalget

Mode SBK d. 23-11-99

Journalnr. BM-00.01A21 Sagsid: 13577 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Distriktssamarbejde mellem institutioner

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Byrådet vedtog i forbindelse med budgetvedtagelsen følgende bemærkning:
”Et analysearbejde, der beskriver ideen med at organisere samarbejdet mellem flere institutioner og 
skoler distriktsvis, igangsættes i starten af 2000 og afsluttes, så dets konklusioner kan indgå i bud
getarbejdet for 2001 ”

Ideen har indledningsvis været drøftet på et temamøde mellem udvalget og daginstitutionsledeme 
den 3. november, d.å.

Fællesforvaltningen den 10, november 1999.
Udvalget anmodes om at drøfte formål, intentioner, form og tidsplan for dette arbejde.

Beslutning:

Udvalget drøftede analysen, jvf. pkt. 193.

Fælles forvaltningen den 9. december 1999.

Bilag: Udkast til kommissorium.

Udvalget besluttede, at der skulle udarbejdes et kommissorium for konsulentundersøgelse af formål, 
muligheder og betingelser for et ledelsesmæssigt og økonomisk samarbejde mellem institutioner og 
skoler.

Vedlagt et udkast til kommissorium.
Udvalget bedes tage stilling til kommissoriet og beslutte tidsplan, form og indhold af arbejdet.

Møde i SBK den 04-01-2000
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Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalget og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 10-01-2000

Beslutning:

(^W^cnnuJudLiU)^ (in lw jM in j
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Punkt 8

Mode i OK d. 10-01-00

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


